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[Tastesen.] 
Ved indespærringer i arresthusene ud- 

sættes de unge for et psykisk pres, der er 
umenneskeligt. Omgangen med de ældre 
kriminelle kan bestemt ikke være positiv. 
Vi er bekendt med, at en 16 års dreng har 
siddet i varetægtsarrest i vestre fængsel 
siden december 1970, uden at nogen besøger 
ham. Hvis nogen skulle finde på at besøge 
ham, kan dette kun lade sig gøre 2 gange 
15 minutter om ugen. 

Det er umenneskelige forhold, der bydes 
den mest udsatte gruppe af vore børn og 
unge. Vi kan ikke være dette bekendt. 

Vi skal herved anbefale forslaget til 
tingets velvillige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om kon- 
tinentalsoklen. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
117) findes i tidenden sp. 6529), 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 120 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov mnæn- 
dring af lov om det lollandske digelag. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
162) findes i tidenden sp. 6529). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 138 stemmer. - 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Forespørgsel til økonomir og markedsmini- 
steren af Ivar Nørgaard,, Stetter, Pér Feder" 
spiel, Niels Helveg Petersen og Aksel Larsen: 

홢Hvilke oplysninger kan økonomi- og 
markedsministeren give om den markeds- 
politiske situation?" 

Ordføreren for forespørgerne (Ivar Xør- 
gaard); Siden markedsdebatten den 11. 
november 1970 er der sket væsentlige ting i 
de ansøgende landes forhandlinger og også i 
de danske: forhandlinger med fællesmarke- 
det, ikke mindst inden for den sidste uge, og 
da der kan forventes at ske væsentlige ting, 
inden folketinget kommer ind igen, er fore- 
spørgerne af den opfattelse, at det er overor- 
dentlig nødvendigt for os at f å en redegø- 
relse af markedsministeren med efterføl- 
gende drøftelse af vor markedssituation. 

Økonomi- og markedsministeren (Nyboe 
Andersen): I min redegørelse til tinget i for- 
bindelse med markedsdebatten den 11. no- 
vember i fjor gav jeg en oversigt over de 
påbegyndte forhandlinger med De europæ- 
iske Fællesskaber om udvidelse af medlems- 
kredsen med England, Danmark, Norge og 
Irland. 

Jeg vil gerne i dag mere udførligt rede- 
gøre for udviklingen i forhandlingerne fra 
efteråret 1970 op til de fremskridt, der blev 
gjort i sidste uge i Bruxelles. Der har i 
denne tid fundet en række møder sted mel- 
lem Danmark og Fællesskaberne både på 
ministerniveau og på embedsmandsplan, og 
der er lagt et omfattende dansk materiale 
frem for vore forhandlingspartnere i Bruxel- 
les. 

De danske forhandlingsproblemer falder i 
to grupper: på den ene side de spørgsmål, 
som på afgørende måde er knyttet sammen 
med de britiske forhandlinger, på den anden 
side de rent danske særproblemer. I den før- 
ste gruppe falder en række afgørende 
spørgsmål vedrørende overgangsordningerne 
for landbrug, industri og finansiering. I den 
anden gruppe falder vore ønsker om over- 
gangsordninger på andre områder end disse 


